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Wie?
Wat?
Waar?

Tijdens de raadsvergadering van 26 
september jl. werd een beleidsplan met 
betrekking tot ondersteuning van vrijwilli-
gers en mantelzorgers in Arnhem unaniem 
door de raad aangenomen. Goede onder-
steuning van vrijwilligers en mantelzor-
gers is zeer belangrijk. 

Daarom diende de SP een amendement in om 
ervoor te zorgen dat er structureel zogeheten 
Eigen Kracht – conferenties worden aangebo-
den voor mantelzorgers. Dit amendement werd 
met een ruime meerderheid aangenomen en zal 
opgenomen worden in het beleidsplan.

Ook de motie ‘Uit vrije wil’ (CU en SP) waarin 
het college wordt gevraagd om bij de uitvoering 
nog beter naar vrijwilligers en vrijwilligers-
organisaties te luisteren als het gaat om het 
behouden en uitbouwen van vrijwilligerswerk 
als onverplicht en onbetaald, maar waardevol 
maatschappelijk goed, werd door de raad 
aangenomen.

Daar is de SP blij mee. De SP maakt zich 
namelijk grote zorgen over de steeds groter 
wordende groep van overbelaste mantelzorgers. 
De mantelzorger betaalt de rekening van alle 
bezuinigingen op de zorg en de maatregelen die 
dit kabinet neemt. Een derde van alle mantelzor-
gers is overbelast en toch wordt er steeds meer 
van hen gevraagd. Het is daarom van groot 
belang dat er extra aandacht is voor deze groep 
en er extra ondersteuning komt.

Mantelzorg op Eigen Kracht
Als je voor je dementerende partner moet 
zorgen, is dat 24 uur per dag. Een meisje van 
18 jaar zorgt voor haar depressieve gescheiden 
moeder, die de hele dag lusteloos op de bank 
ligt. Dat doe je gewoon, het is een vanzelfspre-
kendheid, is vaak de reactie. Maar de grenzen 
worden steeds verder verlegd is de ervaring. 
Mantelzorg is bijna een verplichting geworden 
en dat komt omdat de reguliere zorg steeds 

verder uitgekleed wordt. 
We moeten ervoor waken dat de mantelzorger 
zelf patiënt wordt!

De Eigen Kracht – conferenties bieden mantel-
zorgers extra ondersteuning. Het sociale net-
werk is van groot belang om de zorgtaak vol te 
houden en met deze conferenties wordt dat tot 
stand gebracht voor diegene die hun netwerk 
kwijtgeraakt zijn en dit niet meer zelf kunnen, 
maar hierbij wel zelf de regie houden.

Uit vrije wil
De SP vindt dat vrijwilligerswerk weliswaar 
niet vrijblijvend is maar het moet wel vrijwillig 
zijn! Een vrijwilliger kiest voor bepaalde taken 
die hem goed liggen en bepaalt zelf hoeveel tijd 
hij aan die taken besteedt. Wordt het teveel, 
dan kan hij altijd afhaken. De vrijwilliger leert 
hierdoor veel nieuwe mensen kennen en kan zo 
zijn sociale netwerk uitbouwen. Gelukkig doen 
veel Arnhemmers dit ook. Zij doen vrijwillig 
werk vanuit een diepe motivatie om iets te 
betekenen voor de samenleving.

De SP was daarom niet te spreken over de 
dwang die gepaard gaat bij het verplicht vrijwil-
ligerswerk doen door uitkeringsgerechtigden en 
hen te korten op hun uitkering als ze dat werk 
niet doen. Met zo’n maatregel maak je juist het 
mooie van vrijwillige inzet kapot. Daarom zijn 
wel blij dat de motie ‘Uit vrije wil’ waarin dit 
nog eens benadrukt wordt, is aangenomen.

Tot slot heeft de SP aandacht gevraagd voor 
scholing van vrijwilligers als het gaat om 
psychische problematiek, gegeven voor erva-
ringsdeskundigen. Er lag een motie klaar om dit 
te bewerkstelligen, maar de wethouders heeft 
inmiddels toegezegd dit te realiseren voor het 
eind van het jaar. De SP is hier blij mee. 

De SP spreekt graag grote waardering en 
bewondering uit voor alle vrijwilligers en 
mantelzorgers: zij zijn de sociale rijkdom van de 
samenleving!

VRIJWILLIGE INZET EN MANTELZORG

De SP Arnhem nodigt u uit voor een 
Algemene Ledenvergadering op 15 novem-
ber 2011 vanaf 19.30 uur in het SP-pand aan 
de Dovenetellaan 55.  
Tijdens deze vergadering benoemen we een 
nieuw afdelingsbestuur. Vorig jaar oktober werd 
er een nieuw bestuur gekozen. Sindsdien hebben 
er echter enkele wisselingen plaatsgevonden. 
Momenteel bestaat het bestuur uit vijf gekozen 
bestuursleden en drie interim-bestuursleden. 

Tijdens de ALV zal een nieuw bestuur door de 
leden benoemd worden. Ook nemen we afscheid 
van enkele bestuursleden.

Leden die interesse hebben om plaats te nemen 
in het bestuur kunnen zich verkiesbaar stellen 
tot 22 oktober 2011. De gesprekken met de 
kandidaten vinden in de weken 43 t/m 45 plaats. 
U kunt zich aanmelden door een mail te sturen 
aan arnhem@sp.nl.

15 NOVEMBER: ALGEMENE LEDENVERGADERING

Eind september werd Arnhem uitgeroepen tot Nederlandse Sportgemeente van 2011. 
“Ik ben supertrots op deze sportieve hoofdprijs. Het is een erkenning voor de enorme 
inzet van de Arnhemse sportwereld. Wij streven ernaar dat drie op de vier Arnhemmers 
aan sport en beweging doen. De jury stelt vast dat wij het juiste sportklimaat bieden. 
Met deze geweldige prijs als ruggensteun bouwen we verder aan Arnhem sportstad!”  
Adus Gerrie Elfrink, onze wethouder 

SPORTSTAD 
2011



ACTIE ‘ARMOEDE WERKT NIET!’

HOOR IK HET GOED?
Op 29 september jl. was ik aanwezig bij 
een bijeenkomst van de werkgroep 
Verzet tegen armoede. In deze werk-
groep komen diverse organisaties 
en mensen samen om hun zorgen te 
bespreken rondom dit thema. Samen 
kijken ze wat er gedaan kan worden en 
wie wat kan betekenen. 

Meestal is er ook een ambtenaar van de 
gemeente Arnhem bij om de laatste beleids-
ontwikkelingen te bespreken.

Ditmaal waren er twee ambtenaren aanwe-
zig om een presentatie te geven over het 
nieuwe, nog vast te stellen, WMO-beleid 
met daarin in het bijzonder aandacht voor 
de ontwikkelingen omtrent de thuiszorg en 
huishoudelijke zorg.

Hun verhaal was enthousiast en ik was blij 
verrast! Naar aanleiding van vragen van 
aanwezigen gaven de verantwoordelijk 
ambtenaren antwoorden waar ik zeer 
content mee was:

er worden geen uren huishoudelijk zorg 
afgenomen in het nieuwe beleid;
er zullen goed opgeleide mensen ingezet 
worden op thuiszorg Maatwerk;
Thuiszorg Basis, de zogenaamde 
gemaksdiensten die door thuiszorgin-
stanties zelf worden verzorgd, wordt 
niet duurder voor wie er al aanspraak op 
maakt;
de uurprijs voor thuiszorg Maatwerk 
wordt naar boven bijgesteld in de 
nieuwe aanbesteding, en tot slot:
bij aanvragen wordt een nieuwe vorm 
van indiceren worden toegepast: het 
keukentafelgesprek. Een 1 op 1- ge-
sprek bij de mensen thuis, dus niet 
telefonisch(!) met een goed opgeleide 
medewerker. Daarmee kan de werkelijke 
hulpvraag beter worden vastgesteld. 
Maatwerk dus en ook nog eens per-
soonlijk.

Eigenlijk wordt het er alleen maar beter op, 
ook qua kwaliteit, zei iemand uit de groep. 
Een conclusie die beaamt werd door de 
betreffende ambtenaar.

Ik viel bijna van mijn stoel toen ik dit alles 
hoorde. Van blijheid natuurlijk. Maar ik had 
ook mijn vraagtekens. Ik ken de betref-
fende nota goed en heb deze zorgvuldig 
bestudeerd. Hierin vond ik andere keuzes 
terug dan in dit mooie verhaal. Zo heb ik zien 
staan dat de uurprijs omlaag zou gaan, dat er 
vermindering van zorguren zou plaatsvinden, 
dat indicaties vooral telefonisch plaats zullen 
vinden en dat het personeel maar beter ZPP-
er kan worden omdat er geen werk voor ze 
zou zijn. Kortom: verschillende signalen.

Sinds de positieve presentatie van de ambte-
naren op 29 september ben ik goed gemutst. 
Het gaat allemaal goed komen. De SP gaat 
er dan ook vanuit dat de definitieve nota alle 
genoemde punten zal bevatten. En dat ie dan 
vastgesteld wordt!

Was getekend, Desiree Egberts, raadslid SP

Wethouder Kok (GL) ziet na veel protest 
af van het verhuizen van de methadonpost 
naar de Broerenstraat. Daarmee is het 
probleem van de post nog niet opgelost. 
De SP heeft een uitstekend alternatief 
en pleit voor het opheffen van de metha-
donpost. Verslavingsartsen van Iriszorg 
kunnen dan voortaan de recepten naar een 
apotheek sturen in de buurt van de cliënt. 

Iriszorg wil graag vraaggericht werken. 
Methadon verstrekken via de apotheken is dan 
een prima optie. Daardoor zullen meer mensen 
stoppen met heroïne en dat heeft zowel voor 
henzelf als voor Arnhem een positieve uitwer-
king. In de praktijk is het al zo dat een aantal 
verslaafden, ouderen en ernstig zieken, metha-
don bij de apotheek kunnen halen. 

Soms wordt er thuisbezorgd, bijvoorbeeld als 
men van een verslaafde overlast in de apo-
theek verwacht. Een prima oplossing dus. 

Maar niet voor iedereen. Voor een tiental ver-
slaafden zal verstrekking via de apotheek geen 
haalbare kaart zijn. Voor die mensen is een 
loket bij de Remistestraat de oplossing. 

Als verslaafden aan enkel methadon niet 
genoeg hebben, dan zijn er diverse locaties 
waar ze terecht kunnen voor hulp. Denk aan de 
trajectbegeleiders die op de Weerdjesstraat 
zitten, of de kliniek aan de Groningensingel 
waar mensen uit Zuid zich kunnen melden. 
Ook in Ede is een Iriszorglocatie

Volgens de cijfers komen er per dag 25 cliënten 
bij de methadonpost, ongeveer de helft staat 

bekend als overlastgevend. De andere helft 
zijn mensen die een redelijk bestaan hebben 
opgebouwd met een woning en werk. Sommige 
van hen moeten iedere dag vanuit Ede naar de 
post in Arnhem komen, wat erg belastend is. 

Daarnaast willen deze verslaafden liever niet 
naar de post toekomen omdat  ze niet geasso-
cieerd willen worden met overlastgevers. 

Er zijn verhalen bekend van mensen die heroïne 
blijven gebruiken uit pure afkeer voor de 
methadonpost met als gevolg dat ze woning en 
werk kwijtraakten. 

Annemarie van Harten, Commissielid SP

HET SP-ALTERNATIEF VOOR DE METHADONPOST

Het was zaterdag 1 oktober niet alleen mooi 
weer, maar de SP had ook een mooie kraam op 
Het land van de markt om handtekeningen op te 
halen voor het behoud van de 60.000 banen in 
de Sociale Werkvoorziening. Veel mensen zet-
ten hun handtekening op een werkhandschoen. 
In de plannen van Kabinet Rutte verdwijnen er 
60.000 banen in de Sociale Werkvoorziening. 
De vraag komt dan op “waar moeten deze men-
sen naar toe als hun baan verdwijnt?“ Wie het 
weet mag het zeggen! Maar laten we dit vooral 
proberen te voorkomen!  

Hans Kateman


